
Inspraaknotitie, Commissie Fysieke Leefomgeving  vergadering 15 mei 2015.

Visie op ons landschap, Plan van aanpak.

Geachte commissieleden,

Als, agrarische natuur vereniging, VAL Oude IJssel maken we ons al meer dan 15 jaar druk om het 

landschap in de gemeenten Oude IJsselstreek, Montferland en Doetinchem. Door het maken van 

landschapsplannen, subsidies aan te vragen en de  uitvoerende werkzaamheden te laten doen door 

een werkploeg maken we daadwerkelijk het landschap mooier. Dat is dan ook precies onze slogan.

Wij hebben regelmatig contact  met de gemeente Oude IJsselstreek om met elkaar af te stemmen 

waar de mogelijkheden liggen om het landschap te verfraaien en de biodiversiteit te verhogen. De 

Regeling Landschap is daar een mooi voorbeeld van. 

Over het belang en de achteruitgang van het landschap en de biodiversiteit hoef ik hier niet 

uitgebreid uit te weiden. Daar is bijna dagelijks wel iets over te horen of te lezen. Maar ik wil wel 

benadrukken dat er elk jaar nog wat verdwijnt. Ook in deze gemeente. Daar hebben we een visie 

over landschap van de gemeente Oude IJsselstreek heel hard bij nodig om van achteruitgang naar 

vooruitgang te gaan. Dat het belang van landschap wel leeft in de maatschappij is goed te merken 

aan allerlei burgerinitiatieven die er zijn. Ik noem een buurt die gezamenlijk bomen gaan planten. 

Inwoners die zich druk maken over de bermen. Boeren die bloemrijke akkerranden aanleggen.         

De VAL is daarom ook blij dat die visie er nu dan ook (eindelijk) gaat komen.

Het traject van visievorming loopt volgens planning tot voorjaar 2020. De kans is aanwezig dat dit 

traject uitloopt. Als VAL zouden we dat jammer vinden omdat er zo nog langer geen 

uitvoeringsprojecten gerealiseerd gaan worden en gebouwd kan worden aan een aantrekkelijker 

gemeente. Wij pleiten er dan ook voor om in de periode tot aan het moment dat de 

uitvoeringsprojecten in de gemeentelijke begroting zijn ingebed , gebruik te maken van de 

provinciale Regeling Landschap. Voor zover ik nu weet zal de gemeente Oude IJsselstreek na 2019 

geen gebruik maken van deze, ons inziens interessante regeling.

Er gaat nu een traject starten van informatie verzamelen, communiceren met de bevolking en 

afwegen. Wij missen hierin het onderdeel financiering. Vaak komt dat na het vaststellen van een visie 

maar bij een thema als landschap dat vaak geen hoge prioriteit heeft vinden wij dat gevaarlijk. Zou 

het niet verstandig zijn om nu al, tijdens het traject, na te denken over hoe we de plannen straks 

gaan financieren. Er is nu  eenmaal altijd een beperkt budget. Dat geld voor boeren, burgers en ook 

voor gemeenten. Kunnen we gebruik maken van bv het Streekfonds Achterhoek (zie 

www.streekfondsachterhoek.nl ) ? En laten we  de wenselijkheid en de haalbaarheid van een 

gemeentelijk landschapsfonds onderzoeken. (gemeentelijk landschapsfonds= €1 per inwoner per jaar 

voor het landschap en biodiversiteit).

Dus concreet 
1) laten we niet in een vacuüm terecht komen tijdens het proces van visievorming en de Regeling 
Landschap blijven inzetten voor ons mooie buitengebied.                                                        
2) Neem de financiering  gelijk mee tijdens het proces van visievorming en  het maken van 
uitvoeringsplannen.

http://www.streekfondsachterhoek.nl/


Natuur en landschap gaat over leefbaarheid en bepaalt ook de identiteit van een gebied. Dus 

waardevol genoeg om hier een gedegen en een gedragen visie over te hebben. VAL Oude IJssel wil 

graag aan dit proces meewerken en hoopt dat er binnen de geplande periode een visie met plan van 

aanpak is gerealiseerd.

Ik dank u voor uw aandacht.

Met vriendelijke groet,

Henry Steverink

Voorzitter

Berkenlaan 128

7064 HT Silvolde

E: hsteverink@val-oudeijssel.nl

www.val-oudeijssel.nl
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